
  

  

 
 
 

 
Reactie op de Internetconsultatie “Wijziging van de Wet kinderopvang in verband met het  

niet indexeren van de maximum uurprijs over het berekeningsjaar 2026” 
 
 
 
Beverwijk, 19 augustus 2024 
 
 
 
Geachte lezer,  
 
Het niet indexeren van de maximum uurprijzen Kinderopvangtoeslag voor ouderes vinden wij een zeer 
slechte zet.  
 
De jaarlijkse indexering van de maximum uurprijzen bestaat uit twee delen: 

- Een correctie op de indexering van de het vorige jaar (in dit geval 2025) alsmede  
- De verwacht indexering voor het komende jaar (2026).  

 
De verwachte indexering voor 2026 wordt gebaseerd op verwachtingen en niet op daadwerkelijke feitelijke 
cijfers.  
 
Daarnaast wordt er al jaren iedere keer gekort op de indexaties om andere zaken te bekostigen. Hierdoor is 
er al een zeer groot verschil ontstaan tussen de gehanteerde tarieven in de praktijk en de vergoeding welke 
ouders vanuit de overheid ontvangen. Ook de extra verhoging van dit jaar heeft dit verschil nog steeds niet 
opgelost. Het was een stap richting meer stappen die nodig zijn om de kinderopvang betaalbaar te houden 
voor ouders.  
 
De indexatie van de kinderopvangtoeslag voor 2025 bedraagt 4,83% op basis van de in 2024 bekende 
cijfers. Hiervan had 0,91% betrekking op een correctie van de indexering van 2024 en 3,92% voor 2025 op 
basis van het CEP 2024. Daarnaast is er wederom gekort op de indexatie, deze keer met 4 cent om 
financiële dekking te vinden voor overige zaken.  
 
Het doorvoeren van indexaties waarop iedere keer gekort wordt om overige zaken te financieren werkt in de 
hand dat ouders blijvend geconfronteerd worden met een steeds hogere wordende eigen bijdrage.  
Het nu in zijn geheel niet doorvoeren van een jaarlijkse indexatie gaat hier wederom een groot gat in slaan, 
ook daar er geen correctie komt over de indexering van 2025 welke op basis van verwachtingen is 
vastgesteld.  
 
De kinderopvang, waaronder de gastouderopvang, worden in de praktijk wel geconfronteerd met steeds 
hogere lasten. Deze financieringssystematiek heeft als gevolg hiervan direct invloed op de betaalbaarheid en 
toegankelijkheid van de kinderopvang, met name voor de gastouderopvang.  
 
Het aantal gastouders is de afgelopen jaren dramatisch afgenomen waarbij er begin dit jaar nog circa 16.500 
gastouders geregistreerd stonden in het Landelijk Register Kinderopvang (LRK).  
Gastouders zijn voornamelijk werkzaam als ZZP’er. In de voorgenomen nieuwe zpp-wetgeving (VBAR) wordt 
door de minister gesteld dat het minimale uurtarief € 32,24 dient te bedragen om als zelfstandig ondernemer 
te worden gezien. Uit de informatie die de minister verstrekt heeft over het verbetertraject 
kwaliteitsmaatregelen gastouderopvang komt naar voren dat de minister voor de gastouderopvang uitgaat 
van een uurtarief van € 20,-. Dat komt over als een zware onderwaardering richting de huidige populatie 
gastouders.  



  

  

 
 
Ouders die gebruik maken van de gastouderopvang hebben de afgelopen jaren al diverse keren te maken 
gekregen met een korting op het maximale uurtarief kinderopvangtoeslag. In 2023 is de indexatie voor het 
maximale uurtarief met 15 cent gekort en in 2024 heeft er een korting plaatsgevonden van 2 cent. Voor 2025  
vindt er wederom een korting plaats voor 2025 van 4 cent. In totaal heeft er bij ouders, welke gebruik maken 
van de gastouderopvang, een korting plaatsgevonden van 21 cent. 
 
Daar staat tegenover een voorgenomen verhoging van het maximale uurtarief KOT voor ouders welke 
gebruik maken van de gastouderopvang per 2025 van 21 cent. Deze 21 cent komt dus indirect 100% voor de 
rekening van de ouders welke gebruik maken van deze opvangvorm. Een sigaar uit eigen doos noemen wij 
dat in de volksmond.  
 
Met dit wetsvoorstel komt daar in 2026 nog een klap overheen. Geen correctie op de voorgenomen indexatie 
over 2025 en geen begrote indexering voor 2026.  
Ook wordt er niet gewacht op de uitkomsten van het kostprijsonderzoek. Juist de uitkomsten van dit 
onderzoek kunnen uitkomst bieden om de vergoedingen voor de kinderopvang richting ouders op een juiste 
feitelijke onderbouwde wijze vast te stellen.  
 
Het aantal gastouders neemt al jaren dramatisch af (ook hier wordt onderzoek naar gedaan). Gastouders 
hebben een zeer hechte band met de ouders welke opvang bij hen afnemen. Het tarief simpelweg verhogen 
en de ouders op laten draaien voor een extra hoge eigen bijdrage is dan ook vaak zeer lastig. Ook het tarief 
van het gastouderbureau zit in de maximum uurprijs opgenomen.  
 
Het zijn ook juist de ouders werkzaam in de zorg, politie en brandweer dit gebruik maken van de 
gastouderopvang. Voor mensen werkzaam in deze beroepen is het al lastig om flexibele opvang te vinden. 
 
De toegankelijkheid en betaalbaarheid van de gastouderopvang zal hierdoor extra onder druk komen te 
staan. 
  
Wij maken ons dan ook grote zorgen over de bestaanszekerheid van de gastouderopvang. 


